
 Laboratoire Atlas Inc. 
 9600, boul. des Sciences, Montréal, Québec, Canada, H1J 3B6.  Tel : 514-254-7188  Fax : 514-254-3006 

 

 
PUBLIC INFO-NOTICE - (Dexidin 4 Detergent - Bathing Instructions Before Surgery)-V1.docx 

Page 1 of 2 

16-11-2023 

 

Information NOTICE d’information 
 
 

BATHING INSTRUCTIONS BEFORE SURGERY 
with 

DEXIDIN 4 DETERGENT 
 
Why do I need to shower with DEXIDIN 4 DETERGENT? You will need to shower before surgery with a special soap called 
DEXIDIN 4 DETERGENT; this is a germ-killing treatment that contain 4% chlorhexidine gluconate (CHG). A shower using this 
soap will helps remove oil, dirt and bacteria from your skin and helps reduce your risk of developing an infection.  
 
When to shower with CHG? You may be asked to shower with this treatment more than one time. As an example, the night 
before your surgery and on the morning before your surgery. Timing and frequency will be determined by your healthcare 
provider. 
 
APPLICATION INSTRUCTIONS 
• In the shower or tub, wash your hair, face, and genitalia as usual with your normal shampoo and 

conditioner or soap. 
• Rinse your hair and body thoroughly to remove any soap and shampoo residue. 
• Turn the water off to avoid rinsing the DEXIDIN 4 DETERGENT off too soon. 
• With a clean washcloth, apply the DEXIDIN 4 DETERGENT liberally to your entire body, from your 

neck down. Follow the picture below going from number 1 to 8. 
• Make no contact with your eyes, ears, mouth, internal genitals, or open wounds. 
• Wash your body gently for five minutes, paying special attention to the area where the procedure will 

be done. 
• Turn the water back on and rinse your body thoroughly. 
• DO NOT wash with regular soap after the DEXIDIN 4 DETERGENT is used. 
Note: your healthcare provider may instruct you to use an alternate application order to target a specific 
body site. 
 

Wash these areas with DEXIDIN 4 DETERGENT 
• 1 =   Neck, chest, and tummy 
• 2 and 3 =  Both arms, arm pits, hands, and fingers 
• 4 and 5 =  Both legs, feet, and toes 
• 6 =   Back of neck, back, and shoulders 
• 7 =   Between your legs and private parts 
• 8 =   Bottom 
Note: Use soap and water on your face. DO NOT use 
CHG above your jawline. 

 
AFTER SHOWER 
• Pat dry with a clean, soft towel. 
• Dress in clean pajamas or clothes. 
• Use clean sheets on your bed after washing. 
• DO NOT put lotions, powders, or oils on your skin after bathing. 
 
Important: If you feel itchy or if your skin turns red, rinse your skin with water 
and stop using the product and contact your physician or their office. 
 
Ref.: https://www.umms.org/health-services/spine/patient-ed/surgery-day/bathing 
 
 
 
 

 
 
 
 
The above information is given to the best of our knowledge. The product user remains responsible for the appropriate end use and 
administration.  /   Ces informations sont données au mieux de nos connaissances. L'utilisateur du produit demeure responsable de l'utilisation 
et de l'administration finale appropriée.  

https://www.umms.org/health-services/spine/patient-ed/surgery-day/bathing
https://www.umms.org/health-services/spine/patient-ed/surgery-day/bathing
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Information NOTICE d’information 
 
 

DIRECTIVES DE BAIN AVANT LA CHIRURGIE  
avec 

DEXIDIN 4 DETERGENT 
 
Pourquoi dois-je me doucher avec DEXIDIN 4 DETERGENT? Vous devrez vous doucher avant la chirurgie avec un savon 
spécial appelé DEXIDIN 4 DETERGENT; il s'agit d'un traitement antimicrobien qui contient 4 % de gluconate de chlorhexidine 
(CHG). Une douche utilisant ce savon aidera à éliminer l’huile, la saleté et les bactéries de votre peau et à réduire votre risque 
de développer une infection. 
 
Quand prendre une douche avec DEXIDIN 4 DETERGENT? Il se peut qu’on vous demande de vous doucher avec ce 
traitement plus d’une fois. A titre d'exemple, la veille de votre chirurgie et le matin de votre chirurgie. Le moment et la 
fréquence seront déterminés par votre professionnel de la santé. 
 
INSTRUCTIONS DE DEMANDE 
• Sous la douche ou dans la baignoire, lavez vos cheveux, votre visage et vos organes génitaux 

comme d'habitude avec votre shampooing et revitalisant habituels ou votre savon. 
• Rincez soigneusement vos cheveux et votre corps pour éliminer tout résidu de savon et de 

shampoing. 
• Coupez l'eau pour éviter de rincer le DEXIDIN 4 DETERGENT trop tôt. 
• A l'aide d'un gant de toilette propre, appliquez généreusement le DEXIDIN 4 DETERGENT 

sur l'ensemble de votre corps, du cou jusqu'en bas. Suivez l'image ci-dessous en allant du 
numéro 1 au numéro 8. 

• Éviter que le savon n'entre en contact avec vos yeux, vos oreilles, votre bouche, vos organes 
génitaux internes ou vos plaies ouvertes. 

• Lavez votre corps doucement pendant cinq minutes, en accordant une attention 
particulière à la zone où l'intervention sera effectuée. 

• Rouvrez l'eau et rincez soigneusement votre corps. 
• NE PAS laver avec du savon ordinaire après avoir utilisé le DEXIDIN 4 DETERGENT. 
Note: votre médecin peut vous demander d'utiliser un autre ordre d'application pour cibler un site corporel spécifique. 
 

Laver ces zones avec DEXIDIN 4 DETERGENT 
• 1 =  Cou, poitrine et ventre 
• 2 et 3 = Les deux bras, les aisselles, les mains et les doigts 
• 4 et 5 = Les deux jambes, pieds et orteils 
• 6 =  Nuque, dos et épaules 
• 7 =  Entre les jambes et les parties intimes 
• 8 =  Bas 
Note: utilisez de l’eau et du savon sur votre visage. 
N'utilisez PAS de CHG au-dessus de votre mâchoire. 

 
APRÈS LA DOUCHE 
• Séchez avec une serviette propre et douce. 
• Habillez-vous avec un pyjama ou des vêtements propres. 
• Utilisez des draps propres sur votre lit après le lavage. 
• NE PAS mettre de lotions, de poudres ou d'huiles sur votre peau après le bain. 
 
Important : si vous ressentez des démangeaisons ou si votre peau devient rouge, 
rincez-vous la peau à l'eau, arrêtez d'utiliser le produit et contactez votre médecin ou 
son cabinet. 
 
Réf.: https://www.umms.org/health-services/spine/patient-ed/surgery-day/bathing 

 
 
 
The above information is given to the best of our knowledge. The product user remains responsible for the appropriate end use and 
administration.  /   Ces informations sont données au mieux de nos connaissances. L'utilisateur du produit demeure responsable de l'utilisation 
et de l'administration finale appropriée. 
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